



DVV International

Education for Everyone. Worldwide.  
Lifelong.

### **ការធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវ “ភាពប្រក្រតីថ្មី” - តួនាទីនៃការអប់រំនិងការអប់រំមនុស្សពេញវ័យ ក្នុងការស្រាវជ្រាវនិងជំងឺរាតត្បាតរាលដាលកូវីដ១៩**

សង្គមនៅជុំវិញពិភពលោកត្រូវបានរងគ្រោះយ៉ាងខ្លាំងដោយវីរុស (COVID-19) ។ ប្រជាជនកំពុងរងផលប៉ះពាល់នៅក្នុងជីវភាពរស់នៅប្រចាំថ្ងៃរបស់ពួកគេហើយមានការព្រួយបារម្ភអំពីផលវិបាកសម្រាប់សុខភាពការងារនិងសុខុមាលភាពរបស់ពួកគេក្នុងចំនោមអ្នកដែលរងគ្រោះខ្លាំងជាងគេគឺប្រជាជនក្រីក្ររាប់លាននាក់ដែលបាត់បង់ប្រាក់ចំណូលរបស់ពួកគេស្រ្តីរងគ្រោះដោយអំពើហិង្សាប្រឆាំងនឹងភេទនិងជនចំណាកស្រុកទទួលរងនូវការស្អប់ខ្ពើមជនបរទេស។ នៅក្នុងប្រទេសស្ទើរតែទាំងអស់នៅទូទាំងពិភពលោកអ្នកផ្តល់ការអប់រំដល់យុវជននិងមនុស្សពេញវ័យត្រូវបានបង្ខំឱ្យប្រើទទួលបានជាបណ្តោះអាសន្នជាមួយនឹងផលវិបាកយ៉ាងខ្លាំងសម្រាប់និរន្តរភាពនៃស្ថាប័នទាំងនេះ បុគ្គលិករបស់ពួកគេហើយក្នុងចំណោមនោះគឺភាគច្រើនជាអ្នកសិក្សា។

ទន្ទឹមនឹងនេះការរៀនសូត្រនិងការអប់រំមនុស្សពេញវ័យ (ALE)

អាចចូលរួមកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់នៃវិបត្តិផ្តល់ជូននូវការអប់រំនិងការបណ្តុះបណ្តាលដែលត្រូវការយ៉ាងខ្លាំងហើយគាំទ្រសកម្មភាពសង្គមដើម្បីធ្វើឱ្យមាន “ភាពប្រក្រតីថ្មី” ។

ឱវិវិអន្តរជាតិ ជាដៃគូអភិវឌ្ឍន៍តែមួយគត់ដែលផ្តោតលើ ALE ណែនាំគំនិតអំពីវិធីដែល ALE

អាចចូលរួមចំណែកក្នុងការគ្រប់គ្រងវិបត្តិតាមរយៈការផ្តល់សេវាកម្មអប់រំនិងសង្គម

ជាពិសេសចំពោះក្រុមងាយរងគ្រោះ។ ក្នុងពេលដំណាលគ្នា

យើងជម្រុញរដ្ឋាភិបាលនិងក្រុមអង្គការខាងក្រៅជាតិនិងអន្តរជាតិអោយគាំទ្រអ្នកផ្តល់សេវា ALE

អង្គការសាធារណៈ

វិស័យឯកជននិងសង្គមស៊ីវិលនិងបុគ្គលិករបស់ពួកគេឱ្យមានធនធានដើម្បីដោះស្រាយស្ថានភាព

នេះនិងធានាបាននូវអនាគតប្រកបដោយនិរន្តរភាពសម្រាប់វិស័យ ALE ។

### **ការប្រើប្រាស់សក្តានុពលរបស់ ALE ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងវិបត្តិ**

#### **ALE**

គឺជាអនុវិស័យនៃប្រព័ន្ធអប់រំជាមួយនឹងការរួមបញ្ចូលគ្នានៃលក្ខណៈដែលមានតម្លៃពិសេសនៅក្នុងស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ន។ ការផ្តល់ជូន ALE

គឺតម្រូវតាមតម្រូវការយ៉ាងតឹងរឹងអាចបត់បែនបានដែលភាគច្រើនមិនផ្លូវការនិងផ្តោតលើសកម្មភាពជាក់លាក់។ ផ្អែកលើបញ្ហានេះអ្នកផ្តល់សេវានិងអ្នកអនុវត្តគម្រោង ALE

មានសក្តានុពលក្នុងការគាំទ្រមនុស្សពេញវ័យតាមមធ្យោបាយជាច្រើនដោយផ្តល់ជូនពួកគាត់ដូចជាគាំទ្រដល់ឪពុកម្តាយក្នុងការរៀបចំសាលារៀននៅផ្ទះឬដោយការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងព័ត៌មានក្លែងក្លាយអំពីធម្មជាតិនៃវីរុសតាមរយៈការផ្តល់ការអប់រំសុខភាពដែលអាចទុកចិត្តបានដល់ប្រជាជនគ្រប់រូប។

#### **អភិវឌ្ឍការផ្តល់ជូននូវគំនិតថ្មី**

នៅទូទាំងពិភពលោកសកម្មភាពរៀនរស់មុខគ្នាត្រូវបានរឹតត្បិតប្រសិនបើបញ្ឈប់ទាំងស្រុង។

ជាផលវិបាកអ្នកចូលរួមជាច្រើនខ្វះលទ្ធភាពចូលរួមក្នុងឱកាសសិក្សាចាំបាច់។

ក្នុងស្ថានភាពនេះការអភិវឌ្ឍន៍យ៉ាងឆាប់រហ័សនៃឱកាសរៀនសូត្រជាក់ស្តែងដើរតួនាទីយ៉ាងសំខាន់។ នេះតម្រូវឱ្យមានការវិនិយោគលើការចូលប្រើឌីជីថលការកសាងសមត្ថភាពជាពិសេសសម្រាប់គ្រូនិងការអភិវឌ្ឍកម្មវិធីនិងវិធីសាស្ត្រថ្មីរបស់ ALE។



DVV International

Education for Everyone. Worldwide.  
Lifelong.

**ធានាអនាគតប្រកបដោយនិរន្តរភាពរបស់ ALE**

សម្រាប់មនុស្សជាច្រើនប្រសិនបើមិនមានអ្នកផ្តល់សេវា ALE គឺចៀសមិនរួចពីវិបត្តិដ៏ធ្ងន់ធ្ងរ។ ជាមួយនឹងលទ្ធភាពធ្លាក់ចុះនៃប្រាក់ចំណូល (ឧទាហរណ៍ថ្លៃឈ្នួលអ្នកចូលរួមយ៉ាងហោចណាស់ត្រូវបានទទួលការបញ្ឈប់ជាបណ្តោះអាសន្ននៃមូលនិធិគម្រោង) អ្នកផ្តល់សេវា ALE

និងបុគ្គលិកបង្រៀនឯករាជ្យខ្ពស់កំពុងប្រឈមនឹងបញ្ហាសេដ្ឋកិច្ចបច្ចុប្បន្ន។ ទាំងនេះគឺជាកូនាទីរបស់សេវាសាធារណៈនិងរដ្ឋាភិបាលនៅទូទាំងពិភពលោកដើម្បីធានាបាននូវការរស់រាននៃវិស័យ ALE ។

ដូចនៅក្នុងវិស័យដទៃទៀតនៃប្រព័ន្ធអប់រំដែរត្រូវការជំនួយហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្ទាល់!

**ផ្តល់កន្លែងជ្រកកោននិងឱកាសការងារដល់មនុស្សគ្រប់រូប “ គឺជាពិភពលោកដែលយើងចង់បាន”**

ឯករាជ្យកម្មបានបញ្ជាក់ពីលើបញ្ហាប្រឈមជាច្រើនដែលសង្គមរបស់យើងកំពុងប្រឈមមុខ៖ ភាពធននៅក្នុងសហគមន៍ ផលប៉ះពាល់នៃការបែងចែកសង្គម

ការគំរាមកំហែងនៃការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ហានិភ័យនៃសាកលភារូបនីយកម្ម ។ល។ ALE អាចផ្តល់កន្លែងជ្រកកោនសម្រាប់យុវជននិងមនុស្សពេញវ័យដើម្បីឆ្លងបញ្ជាក់ពីដំណោះស្រាយ និងជម្រុញពួកគេដើម្បីចូលរួមចំណែកក្នុងការផ្លាស់ប្តូរជាវិជ្ជមាន។ រដ្ឋាភិបាល ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ និងទីភ្នាក់ងារអន្តរជាតិអាចជួយបានច្រើនក្នុងការគាំទ្រ ALE:

- ចូលរួមជាមួយដៃគូនិងបណ្តាញក្នុងការតស៊ូមតិដើម្បីទទួលបានការយល់ដឹងអំពីការអប់រំជា គុណប្រយោជន៍សាធារណៈ។ ALE គួរតែត្រូវបានទទួលស្គាល់និងផ្តល់មូលនិធិជាផ្នែកសំខាន់មួយនៃប្រព័ន្ធអប់រំ។
- គាំទ្រដល់អ្នកផ្តល់សេវាALE នៅក្នុងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ពួកគេ ដើម្បីអភិវឌ្ឍឱកាសរៀន ខ្លីជីវិត ដែលផ្តោតលើតម្រូវការថ្មីនិងធានាថាអ្នកសិក្សាទាំងអស់នឹងមានឱកាសប្រើប្រាស់វា។ ការចូលប្រើខ្លីជីវិត សម្រាប់មនុស្សគ្រប់រូប គួរតែក្លាយជារបស់សាធារណៈ ដូចជាទឹកឬ អគ្គិសនី។
- ផ្តល់នូវគម្រោងថវិកាដែលអាចបត់បែនបានតាមតម្រូវការសម្រាប់ការពារធនធានស្ថាប័ននិង ឯកសារសំខាន់នៃអ្នកផ្តល់និងបណ្តាញរបស់ ALE សំខាន់ៗ។

ឱវិដ្ឋានអន្តរជាតិទុកកូនាទីរបស់ខ្លួនជាការគាំទ្រដល់ដៃគូរបស់ខ្លួនក្នុងការដោះស្រាយតាមរបៀប ដែលអាចធ្វើទៅបានជាមួយនឹងផលប៉ះពាល់នៃវិបុលភាពនិងដើម្បីបង្កើតទ្រង់ទ្រាយសម្រាប់សេវាកម្ម សំខាន់របស់ ALE ជាការឆ្លើយតបចំពោះវិបត្តិនេះ។

វិទ្យាស្ថាននេះនឹងបន្តមានវត្តមាននៅក្នុងប្រទេសជាង ៣០ និងប្រើប្រាស់ជំនាញរបស់ខ្លួនក្នុងការសម្របរចនាសម្ព័ន្ធនិងសេវាកម្ម ALE ស្របតាមតម្រូវការថ្មី។ វិស័យនេះគឺជាវិបត្តិសកលហើយយើងគួរតែធានាថាការឆ្លើយតបចំពោះវានឹងមានលក្ខណៈជាសកលនិង ឆ្ពោះទៅរក” ស្ថានភាពថ្មីដែលមាននិរន្តរភាព” ដែល ALE ត្រូវបានគេទទួលស្គាល់គ្រប់ទីកន្លែង។